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BRMG-KPGiM-III.0012.5.2012 
 

Protokół Nr 28-5/2012 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 27 marca 2012 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, w 
sali nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 28 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Następnie Komisja przystąpiła do zatwierdzenia porządku obrad. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad: 
 

1. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia ulicy Pokoleń Lechii Gdańsk w Gdańsku do 
kategorii drogi gminnej – druk nr 521. 

Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w punkcie 
1.1? 
 

Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady i 
będzie go rozpatrywała w punkcie 1.1. 

 

2. Projekt uchwały zmieniający uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych– druk 
nr 525. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w punkcie 
7.1? 
 

Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady i 
będzie go rozpatrywała w punkcie 7.1. 

 
3. Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

uprawnień, zasad korzystania i odpłatności przy przejazdach osób 
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niepełnosprawnych, przystosowanym i do tego celu mikrobusami, na terenie 
Gdańska – druk nr 524 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w punkcie 
7.2? 
Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. projekt uchwały pod obrady i 
będzie go rozpatrywała w punkcie 7.2. 

 
4. Wniosek Prezydenta w sprawie zmiany po stronie najemcy lokalu uŜytkowego 

przy ul. Jaskółczej 5/17 o pow. 159, 99m2 polegającej na zastąpieniu podmiotu 
NZOZ ALLDENT” podmiotem pod nazwą Niepubliczny Specjalistyczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej „OPTIMED” Blanka Skrzypowska-Brancewicz, który będzie 
kontynuatorem dotychczasowego profilu działalności gospodarczej w zakresie 
świadczeń usług zdrowotnych, realizowanych w zakresie ambulatoryjnej opieki 
stomatologicznej – sprawa WGK-II-7150.1.4.2012.JM.85087 z dnia 26.03.2012r. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w punkcie 
10.1? 
Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady i będzie go 
rozpatrywała w punkcie 10.1. 

 
5. Wniosek Prezydenta w sprawie wymiany najmowanego lokalu uŜytkowego, 

połoŜonego przy ul. Powroźniczej 10/12-13/15 na wolny prawnie i fizycznie 
lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Grobla II 12/14D – na rzecz państwa Hanny i 
Waldemara Góreckich - sprawa, WGK.II.7152.2…..2012.BW…… z dnia 
26.03.2012r. 

 

Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w punkcie 
10.2? 
Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady i będzie go 
rozpatrywała w punkcie 10.2. 

 

6. Wniosek Prezydenta w sprawie wymiany najmowanego lokalu uŜytkowego, 
połoŜonego przy ul. Uczniowskiej 11 na wolny prawnie i fizycznie lokal 
uŜytkowy, połoŜony przy ul. Starowiejskiej 34 – na rzecz pani Ireny Bulman - 
sprawa WGK.II.7152.3.6.2012.MZ/85547 z dnia 26.03.2012r. 

 

Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w punkcie 
10.3? 
 

Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. wniosek pod obrady i będzie go 
rozpatrywała w punkcie 10.3. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są jeszcze jakieś uwagi do dzisiejszego porządku obrad? Nie ma uwag, 
przechodzimy do głosowania porządku. 
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Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tak zaproponowanego porządku obrad w 
dniu dzisiejszym?  

 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchylenia uchwały 

Rady Miasta Gdańska - druk nr 514+ autopoprawka.  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
1.1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia ulicy Pokoleń Lechii Gdańsk 

w Gdańsku do kategorii drogi gminnej – druk nr 521. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2012-2040 - druk nr 517  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 518. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia 

realizacji inwestycji celu publicznego Pt. „Budowa ulicy Nowa Łódzka w Gdańsku – 
budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących sąsiadujące osiedla z węzłem 
integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, planowanej do realizacji w obszarze 
zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 500.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na 

odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego 
bonifikaty - druk nr 504.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w 

sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a 
Miastem Sopot i Miastem Hel w sprawie wykonania zadania publicznego w zakresie 
gminnego transportu zbiorowego drogą wodną – druk nr 506.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia 

okazjonalnych uprawnień do przejazdów środkami gminnego transportu zbiorowego 
w związku z organizacją w Gdańsku Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej EURO 2012 - 
druk nr 509.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
7.1. Projekt uchwały zmieniający uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych– druk 
nr 525. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7.2. Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

uprawnień, zasad korzystania i odpłatności przy przejazdach osób 
niepełnosprawnych, przystosowanym i do tego celu mikrobusami, na terenie 
Gdańska – druk nr 524 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt w 2012 roku - druk nr 512.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady 

Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
miasta Gdańska - druk nr 513.  

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10. Opiniowanie list i wykazów osób/rodzin spełniających przesłanki do zawarcia 

umów najmu lokali mieszkalnych na rok 2012 i lata następne. (Materiały dla 
radnych w skrytkach) 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10.1. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie zmiany po stronie najemcy lokalu 

uŜytkowego przy ul. Jaskółczej 5/17 o pow. 159, 99m2 polegającej na zastąpieniu 
podmiotu NZOZ ALLDENT” podmiotem pod nazwą Niepubliczny Specjalistyczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej „OPTIMED” Blanka Skrzypowska-Brancewicz, który 
będzie kontynuatorem dotychczasowego profilu działalności gospodarczej w 
zakresie świadczeń usług zdrowotnych, realizowanych w zakresie 
ambulatoryjnej opieki stomatologicznej – sprawa WGK-II-
7150.1.4.2012.JM.85087 z dnia 26.03.2012r. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10.2. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie wymiany najmowanego lokalu 

uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Powroźniczej 10/12-13/15 na wolny prawnie i 
fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Grobla II 12/14D – na rzecz państwa 
Hanny i Waldemara Góreckich - sprawa, WGK.II.7152.2…..2012.BW…… z dnia 
26.03.2012r. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10.3 Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie wymiany najmowanego lokalu 

uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Uczniowskiej 11 na wolny prawnie i fizycznie 
lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Starowiejskiej 34 – na rzecz pani Ireny 
Bulman - sprawa WGK.II.7152.3.6.2012.MZ/85547 z dnia 26.03.2012r. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
11. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek został przyjęty 5 głosami za - jednogłośnie. 

 
 

Punkt – 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchylenia uchwały 

Rady Miasta Gdańska - druk nr 514+ autopoprawka. Sprawa: BRMG - 
S.0006.77.2012- oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe juŜ autopoprawka 
dotyczy zmiany tytułu uchylenia uchwały. Uchwała będzie brzmiała w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XXV/794/2004 Rady Miasta Gdańska z dnia 24 czerwca 2004 
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roku w sprawie wprowadzenia Regulaminu zasad i kryteriów przekazywania 
nieruchomości oświatowych z zasobów Miasta Gdańska osobom prawnym lub 
fizycznym. Uzasadnienie do uchylenia uchwały jest takie, Ŝe te kwestie, które w 
roku 2004 były podjęte pod przekształcane w placówki niepubliczne, wówczas 
przedszkola, jakby w tej chwili juŜ się wyczerpała i wszystkie sprawy regulujące 
kwestie przekazania zostały uregulowane w uchwałach Rady z 2005 i 2011 oraz w 
zarządzeniach Prezydenta. W związku z tym nie ma powodu, Ŝeby ona dalej 
funkcjonowała. Proszę o pozytywną opinię dla przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji, i poniewaŜ nie było głosów w dyskusji 
przystąpił do procedury głosowania. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchylenia uchwały Rady Miasta 
Gdańska - druk nr 514 wraz z autopoprawką.  
 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 514 wraz z 
autopoprawką. Opinia Nr 28-5/150/26/2012. 

 
Punkt – 1.1. 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaliczenia ulicy 

Pokoleń Lechii Gdańsk w Gdańsku do kategorii drogi gminnej – druk nr 521. Sprawa: 
BRMG - S.0006.84.2012- oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Łukasz Podsiadłowski – Kierownik Działu Ewidencji i Zajęć Pasa Drogowego 
w Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe Rada Miasta Gdańska 
na poprzedniej sesji podjęła uchwałę w sprawie wyznaczenia Prezydentowi Miasta 
Gdańska terminu na wydanie opinii w przedmiotowej sprawie. Taka opinia została 
skierowana do Rady. Ta opinia jest pozytywna. W ślad za tą opinią został 
przygotowany projekt uchwały, który nadaje ul. Pokoleń Lechii Gdańsk kategorii 
drogi gminnej. Jest to jak najbardziej ze wszech miar zasadne, jeŜeli chodzi o 
rozstrzygnięcia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W związku z 
powyŜszym proszę o pozytywną opinię dla tego projektu uchwały. Dziękuję. 
 
 Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji, i poniewaŜ nie było głosów w dyskusji 
przeszedł do procedury głosowania. 
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Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zaliczenia ulicy Pokoleń Lechii Gdańsk w Gdańsku do 
kategorii drogi gminnej – druk nr 521. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 514 wraz z 
autopoprawką. Opinia Nr 28-5/151/27/2012. 
 

Punkt – 2 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 

2012-2040 - druk nr 517. Sprawa: BRMG - S.0006.80.2012- oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia WPF na lata 2012-2040 
zmienia dwa przedsięwzięcia. Jest to adaptacja Centrum Hevelianum w Gdańsku na 
potrzeby naukowo- dydaktyczne pomorskich szkól wyŜszych. W związku z 
niezrealizowaniem części wydatków w poprzednim roku na kwotę 562 tys. zł. 
Odtwarzamy te wydatki w roku 2012 w kwocie 434 tys. zł. I w 2013 roku w kwocie 
128 tys. zł. Ponadto zwiększa się środki w wysokości 314 tys. zł. - na roboty 
dodatkowe wynikające z rozpoczęcia robót budowlanych, m.in. doprowadzenie 
obiektów i związanych z nimi urządzeń budowlanych do zgodności z warunkami 
technicznymi. Drugie zadanie. Gdańska Platforma Edukacyjna potrzebuje 
lokalizacji na „serwerownię” niezbędną do realizacji projektu wynika konieczność 
zapewnienia innego lokalu w celu integrowania Gdańskiej Platformy Edukacyjnej z 
miejskim systemem informatycznym. Limit zobowiązań zwiększono o kwotę 400 
tys. zł. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i poniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
przeszedł do procedury głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 - druk nr 517. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – bez 
poprawek, zawarty w druku nr 517. Opinia Nr 28-5/152/28/2012 
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Punkt – 3 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 518. Sprawa: 
BRMG - S.0006.81.2012- oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, powiedziała m.in., Ŝe zwiększa się 
przychody o 305 tys. złotych. Dochody zwiększa się o kwotę 4 miliony 528 tys. zł., a 
wydatki zwiększa się o kwotę 4 miliony 834 tys. zł. W związku z tym deficyt 
wzrasta o kwotę 305 tys. zł. i będzie teraz stanowił 178 milionów złotych. Wśród 
większych przychodów, zwiększamy je o kwotę 640 tys. zł. Jest to poŜyczka na 
termomodernizację obiektów uŜyteczności publicznej, w tym na budynek Urzędu 
Miejskiego. Jest to poŜyczka z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Zmniejszamy planowane przychody z tytułu spłaty udzielonych poŜyczek. Zgodnie z 
harmonogramem AWF miał w tym roku spłacić 336 tys. zł., z udzielonej poŜyczki w 
wysokości 1 milion złotych w roku 2010. Niestety płynność finansowa jeszcze na 
tyle im nie pozwala i wystąpili z wnioskiem o przełoŜenie spłaty na rok 2013. 
 
Wśród dochodów proponujemy zwiększyć dochody z tytułu podatku od 
nieruchomości o kwotę 4 miliony złotych. Środki z Unii Europejskiej o kwotę 473 
tys. zł. Z tego 434 tys. złotych na adaptację Centrum Hevelianum, o których 
mówiłam przy poprzedniej uchwale. Wszystkie dodatkowe drobne dochody dotyczą 
edukacji z realizacji poszczególnych projektów.  
 
Ponadto proponujemy przeznaczyć 4 miliony złotych na zakup nieruchomości 
zlokalizowanej w Gdańsku na terenie Twierdzy Gdańsk. Jest to zakup 
nieruchomości gruntowej i budynku. Ten zakup pozwoli zamknąć teren a 
rewitalizować teren na nowe punkty uŜytkowe w postaci takiego zorganizowanego 
kompleksu edukacyjno-rekreacyjnego. 
 
Proponujemy teŜ dodatkowo przeznaczyć kwotę 178 tys. zł. - na przebudowę i 
wyposaŜenie pomieszczeń w Ŝłobku nr 3, w celu utworzenia dodatkowych 12 miejsc 
opieki nad dziećmi.  
 
Proponujemy przeznaczyć kwotę 106 tys. zł. - na zabezpieczenie łączy pomiędzy 
centrum zarządzania bezpieczeństwa, które powstaje przy ul. Wyspiańskiego z 
dostępem do sieci informatycznej. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Na ostatniej sesji Rady Miasta Gdańska przeznaczyliśmy w ramach budŜetu 7, 5 
miliona złotych na remont drogi Trakt Św. Wojciecha. Tam przetarg, o ile dobrze 
pamiętam pokazał połowę tej sumy. 
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Z tego, co mi wiadomo jeszcze ostatecznie przetarg nie został rozstrzygnięty. 
Zarząd Dróg i Zieleni jak będzie rozstrzygnięcie, jak będzie zakończona inwestycja, 
to na pewno prezydent wystąpi do państwa z przeznaczeniem tych 
zaoszczędzonych środków na inne zadanie. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem. Jeszcze jest za wcześnie. 
 
Radny Piotr Skiba – członek Komisji 
To będzie korekta w budŜecie? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
Tak, bo to jest zadanie celowe wpisane w inwestycjach. Tak, Ŝe na pewno państwo 
będziecie to zmieniali uchwała Rady. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
 Te środki powinny być przeznaczone na drogi. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 
 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu miasta 

Gdańska na 2012 rok – druk nr 518. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, 
zawarty w druku nr 518. Opinia Nr 28-5/153/29/2012. 

 
Punkt – 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia 
realizacji inwestycji celu publicznego Pt. „Budowa ulicy Nowa Łódzka w Gdańsku – 
budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących sąsiadujące osiedla z węzłem 
integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, planowanej do realizacji w obszarze zespołu 

przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 500. Sprawa: 
BRMG - S.0006.63.2012- oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

Pan Stanisław Piliczewski – kierownik Referatu Inwestycji Europejskich w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
Referując przedmiotowy k powiedział m.in., Ŝe projekt uchwały dotyczy właśnie 
rozszerzenia projektu budowy nowej ul. Nowa Łódzka związanej z taką sprawą. 
Otrzymaliśmy zapewnienie, właściwie podpisaliśmy umowę, wstępną zgodę na 
rozszerzenie projektu budowy Nowej łódzkiej, poniewaŜ chcemy zrealizować ciągi 
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piesze i dojścia z osiedla Moje Marzenie. śeby to zrealizować musimy przeciąć 
obszar chroniony, który nazywa się zespół przyrodniczo- krajobrazowy „Dolina 
Potoku Oruńskiego”. Zespół ten został utworzony uchwałą Rady Miasta 29 kwietnia 
w 1999 roku. śebyśmy mogli uzyskać lokalizację celu publicznego wnosimy o 
uzgodnienie lokalizacji inwestycji celu publicznego uchwała Rady Miasta Gdańska. 
 
Przewodniczący piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosownia. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego Pt. 
„Budowa ulicy Nowa Łódzka w Gdańsku – budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących 
sąsiadujące osiedla z węzłem integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, planowanej do 
realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku 

Oruńskiego” – druk nr 500.  
 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, zawarty w druku nr 500. Opinia Nr 
28-5/154/30/2012. 

 
Punkt – 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody 
na odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego 

bonifikaty – druk nr 504. Sprawa: BRMG - S.0006.67.2012- oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale Skarbu  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe najemca wykupił 
lokal od miasta. Darował go osobie bliskiej, czyli synowi. Syn zamienił się z gminą 
na inny lokal, spłacając zaległości czynszowe. Zgodnie z wyrokiem Sądu 
NajwyŜszego osoba bliska, która dostała ten lokal, nie moŜe tego lokalu juŜ dalej 
zbywać. Nie ma tutaj teŜ zwolnień, Ŝe w ciągu 12 miesięcy kupić nowy lokal. Ale 
prezydent uznaje, Ŝe rzeczywiście uzyskaliśmy korzyść, czyli spłatę ponad 40 
tysięcy zadłuŜenia. Czyli ta osoba nie zbyła tego lokalu w celach spekulacyjnych, 
tylko dla zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych, czyli projekt uchwały jest 
uzasadniony.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję.  
 

DYSKUSJA: 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy ta osoba przeszła na lokal komunalny? 
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Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale Skarbu  
Na najem. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Z własnościowego na najem? 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale Skarbu  
Tak. To jest dokonane przez Biuro Zamiany Mieszkań. Teoretycznie zbywa ten lokal 
najemcy, temu, który był w tym lokalu, zawiera umowę sprzedaŜy za zgodą Biura 
Zamiany Mieszkań. Spłaca czynsz ponad 43 tysiące złotych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poszedł na większe mieszkanie? 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale Skarbu  
MoŜe nie większe, ale w lepsze warunki mieszkaniowe. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 
Zanim przejdziemy do głosowania, chciałbym się dowiedzieć, jaka jest sytuacja we 
wspólnocie przy Hallera?  
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale Skarbu  
Były juŜ zebrania czterech wspólnot. Jeśli chodzi o połączenia. Ostatnia wspólnota 
z Hallera 143 wyraziła wstępną zgodę po ujednoliceniu stanu remontowego. Tamte 
dwie wspólnoty zapóźnione w remontach podjęły uchwały remontowe i zobaczymy, 
co będzie dalej. 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Wyrównamy stan techniczni i się zgodzą na połączenie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Rozumiem, Ŝe to jest wszystko dzięki działaniu Urzędu Miejskiego? 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale Skarbu  
Byłem osobiście, więc teŜ namawiam do połączenia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Rozumiem, dlatego chciałem pana pochwalić. 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania projektu uchwały. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania zwrotu 

udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego bonifikaty – druk nr 504. 
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Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, zawarty w druku nr 504. Opinia Nr 
28-5/155/31/2012. 
 
 

Punkt – 6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem 
Sopot i Miastem Hel w sprawie wykonania zadania publicznego w zakresie gminnego 

transportu zbiorowego drogą wodną – druk nr 506. Sprawa: BRMG - S.0006.69.2012- 
oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 
2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe na linii w obszarze 
transportu wodnego, tramwajem wodnym mamy obecnie dwie linie Gdańsk – Hel, 
Sopot – Hel. Poprzednia linia Gdańsk – Sopot została zlikwidowana. Kontrakt jest 
trzyletni. W tym roku upływa trzeci, ostatni rok funkcjonowania tej umowy. W 
ubiegłym roku Hel zwracał się do nas z prośbą o prolongatę spłaty swoich 
naleŜności. Myśmy się na to nie zgodzili. RównieŜ Sopot zgłaszał jakby wole 
odstąpienia od porozumienia. W sumie po naszych staraniach te porozumienia 
funkcjonują, ale nie zmienia to faktu, Ŝe Sopot ma problemy z płatnością. Stąd 
przedmiotem tej uchwały, przypominam jest to trójstronna uchwała między 
Gdańskiem- Helem-Sopotem, jest po pierwsze: umorzenie odsetek naliczonych 
Helowi z tytułu nie wywiązania się z terminów płatności objętych dotacją, zgodnie 
z porozumieniem. Po drugie, wprowadzenie harmonogramu ratalnej spłaty 
naleŜności do roku 2015. Biorąc pod uwagę, Ŝe bez tej uchwały właściwie oni 
pewnie by wypadli zupełnie z obiegu, by to porozumienie było zrealizowane 
prosimy o pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
MoŜe trochę odbiegnę od tematu, czyli tej uchwały, ale dotyczy tramwaju 
wodnego. Jesteśmy na ukończeniu budowy przystanków wodnych, tzw. 
wewnętrznego tramwaju wodnego.  
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeśli pan radny pozwoli, to byłoby przedmiotem omawiania druku 525, bo tam jest 
wprowadzenie cen za przewozy tymi liniami. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Kto sfinansuje, jeŜeli umarzamy te odsetki, bo rozumiem, ze firmie trzeba 
zapłacić?  
Kto sfinansuje odpłatności, czy nasze miasto, czy wspólnie Gdańsk i Sopot? 
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Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To są naleŜności wobec miasta Gdańska. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
A nie wobec firmy przewozowej? 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
KaŜde z miast, które partycypuje w kosztach funkcjonowania tramwaju wodnego i 
to są naleŜności od Helu. No i te naleŜności zostały objęte odsetkami za 
niepłacenie. Teoretycznie rzecz biorąc te naleŜności nie biorą udziału w 
funkcjonowaniu, bo przez to koszty funkcjonowania nie rosną. Po prostu my się 
pozbywamy dochodów miasta, ekstra dochodów z tytułu naliczonych kar 
odsetkowych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie zawarcia Porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot i Miastem Hel w sprawie 
wykonania zadania publicznego w zakresie gminnego transportu zbiorowego drogą 
wodną – druk nr 506  
 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, zawarty w druku nr 506. Opinia Nr 
28-5/156/32/2012. 
 

 
Punkt – 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia 
okazjonalnych uprawnień do przejazdów środkami gminnego transportu zbiorowego w 
związku z organizacją w Gdańsku Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej EURO 2012              

– druk nr 509. Sprawa: BRMG - S.0006.72.2012- oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe miasto Gdańsk 
współpracuje zarówno przy organizacji imprezy, m.in. obszarem tej współpracy są 
przewozy publiczne. Stąd UEFA będzie finansować przewozy w trzech grupach 
osób. Trzecią z tych grup, tj. w § 2 uchwały wprowadzamy autopoprawką, której 
formalnie nie złoŜyliśmy, bo zbieramy podpisy. Zaraz to omówię. 
 
W § 1, to są z kolei wolontariusze, którzy są kosztami jakby naszymi, UEFA ich nie 
finansuje. Tu wprowadzamy zasadę taką, Ŝe wolontariusze, którzy na czas imprezy, 
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która trwa od 4 czerwca do 2 lipca będą posiadać identyfikatory wolontariusza. Są 
zgodne z treścią tej uchwały uprawnieni do bezpłatnych przejazdów. W § 2 są 
właśnie te kategorie osób, które finansuje UEFA. I to są posiadacze biletów na 
mecze i osoby akredytowane przez UEFA ( tzw. VIP) w okresie od 01.04.2012 r. do 
15 lipca 2012 na podstawie identyfikatora- akredytacji zawierającej piktogramy 
autobusu i tramwaju, wydanego przez UEFA EURO 2012.  
 
Autopoprawka wprowadzamy równieŜ trzecią grupę osób, które zostaną zwolnieni z 
obowiązku zakupu biletu na linii kolejowej, bo taka linia zostanie uruchomiona 
między Gdańskiem Głównym a przystankiem Gdańsk Stadion. I to jest ta trzecia 
grupa, którą teŜ finansuje UEFA. Poza tym ta linia będzie funkcjonować tylko trzy 
godziny przed meczem i trzy godziny po meczu, z uwagi równieŜ na ilość osób i 
brak moŜliwości prowadzenia kontroli biletów jest proponowana do objęcia tym 
prawem. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem, Ŝe poddam wniosek pod głosowanie projekt uchwały bez autopoprawki, 
bo jej jeszcze formalnie nie ma? 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Wraz z autopoprawka, którą omówiłem i zgłosiłem ustnie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddam pod głosowanie projekt uchwały wraz ze zgłoszoną przez pana dyrektora 
autopoprawką, polegającą na tym, Ŝe w § 2 uchwały dodaje się punkt 3) w 
brzmieniu „pasaŜerowie linii kolejowej na trasie Gdańsk Główny – Gdańsk Stadion-
Gdańsk Główny, w dniach, kiedy odbywać się będą mecze EURO 2012 w Gdańsku, 
tj. 10, 14, 18, 22 czerwca 2012 r.”  

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia okazjonalnych uprawnień do 
przejazdów środkami gminnego transportu zbiorowego w związku z organizacją w 
Gdańsku Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej EURO 2012 – druk nr 509. 
 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, zawarty w druku nr 509 wraz ze 
zgłoszoną autopoprawką, polegającą na tym, Ŝe w § 2 projektu uchwały dodaje się 
punkt 3) w brzmieniu „pasaŜerowie linii kolejowej na trasie Gdańsk Główny – 
Gdańsk Stadion-Gdańsk Główny, w dniach, kiedy odbywać się będą mecze EURO 
2012 w Gdańsku, tj. 10, 14, 18, 22 czerwca 2012 r.” Opinia Nr 28-5/157/33/2012. 
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Punkt – 7.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniający uchwałę Rady 
Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami 
gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 

manipulacyjnych– druk nr 525. Sprawa: BRMG - S.0006.88.2012- oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe druk jest znany, 
natomiast wprowadzamy w tym samym druku tylko dwie istotne zmiany, które 
rzutują na taryfę, a mianowicie wprowadzamy podwyŜkę biletów jednorazowych i 
dobowych oraz zmieniamy zasady odpłatności ulgowej dla emerytów, określając ich 
wiek. Będą to trzy rzeczy, czyli podwyŜka biletów jednorazowych, dobowych, 
tramwaj wodny- nowe ceny biletów i doprecyzowujemy, Ŝe uprawnienie dla 
emerytów jest od 60 roku Ŝycia dla kobiet i 65 roku dla męŜczyzn, bo obecnie jest 
tak, Ŝe np. wojskowy, czy policyjny emeryt, który sobie jeszcze dorabia jeździ za 
pół ceny, co uwaŜamy, Ŝe nie jest słuszne.  
 
Natomiast teraz parę słów, takiego szybkiego wprowadzenia, jakie są motywacje 
podwyŜki? Tylko przypomnę, Ŝe w zeszłym roku na sesji mówiłem, Ŝe 
prawdopodobnie się spotkamy po roku. Jeśli chodzi o warunki socjalne, nie 
ekonomiczne. Następnie prezydent omawiał przygotowaną prezentację. I tak 
pokazując na planszy, powiedział, Ŝe:  
 
Z poniŜszego wykresu widać, Ŝe Gdańsk ma najtańsze bilety. Są to ceny, albo juŜ 
przegłosowane, albo jeszcze nie, ale planowane.  
 

 
 
 

CENY BILETÓW JEDNORAZOWYCH  W UNII 
METROPOLII POLSKICH

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Warszawa  3,60 zł.
Łódź 3,60 zł.

Bydgoszcz   3,20 zł.

Kraków  3,20 zł.

Katowice 3,00 zł.
Wrocław  3,00 zł.

Gdańsk 3,00 zł.

Lublin  2,80 zł.

Białystok 2,80 zł.
Rzeszów 2,30 zł.
Poznań brak w ofercie

Szczecin brak w ofercie

2012-02-08 2
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CENY BILETÓW JEDNORAZOWYCH W UNII 
METROPOLII POLSKICH

2012-02-08 3

 
Z tego wykresu widać, Ŝe Gdańsk ma najtańsze bilety, jeśli chodzi o bilety 1 
godzinne. 
 

CENY  BILETÓW 1- GODZINNYCH W UNII METROPOLII 
POLSKICH 

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Białystok 7,00 zł.

Warszawa  5,20 zł.

Wrocław 4,40zł.

Bydgoszcz 4,20 zł.

Szczecin 4,00 zł.

Rzeszów 4,00 zł.

Poznań 4,00 zł.

Łódź 4,00 zł.

Kraków 4,00 zł.

Gdańsk 3,60zł.

Katowice brak w ofercie

Lublin  brak w ofercie
* Nie uprawnia do przesiadek !

2012-02-08 4
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CENY  BILETÓW 1- GODZINNYCH W UNII METROPOLII 
POLSKICH

2012-02-08 5

 
 

CENY  BILETÓW 24-GODZINNYCH W UNII METROPOLII 
POLSKICH

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Warszawa 19,00 zł. 

Kraków  16,00 zł. 

Katowice 14,00 zł. 

Bydgoszcz 12,00 zł. 

Poznań 12,00 zł. 

Szczecin 12,00 zł. 

Gdańsk 12,00 zł. 

Lublin 11,00 zł.

Wrocław 11,00 zł. 

Łódź 11,00 zł. 

Rzeszów 9,00 zł. 
2012-02-08 6
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CENY  BILETÓW 24- GODZINNYCH W UNII 
METROPOLII POLSKICH

7

 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Natomiast bardziej istotne jest ile kosztuje podróŜ, a nie ile kosztuje bilet, i tu jest 
właściwie sedno programu. I mamy tutaj jakby dwie opcje, czyli podróŜ krótka do 
20 minut. Zakładamy, Ŝe raczej bez przesiadki i wtedy tak wyglądamy: 

PodróŜe krótkie - do 20 min

MIASTO CENA CZAS 

Bydgoszcz 3,20 zł jednoprzejazdowy

Katowice 3,00 zł jednoprzejazdowy

Wrocław 3,00 zł jednoprzejazdowy

Gdańsk 3,00 zł jednoprzejazdowy 

Lublin  2,80 zł jednoprzejazdowy

Kraków 3,20 zł jednoprzejazdowy

Białystok 2,80 zł jednoprzejazdowy

Rzeszów 2,30 zł jednoprzejazdowy

Warszawa 2,60 zł do 20 min

Szczecin 2,00 zł do 20 min 
Łódź 2,40 zł do 20 min

Poznań 2,00 zł do 15 min

 
 
Ten przejazd w Gdańsku jest relatywnie drogi, albo droŜszy niŜ gdzie indziej w 
Polsce.  
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PodróŜe krótkie- do 20 min

2012-02-08 9

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak wyglądają podróŜe długie do 60 minut. JeŜeli ktoś jedzie dłuŜej niŜ 20 minut i 
chce przesiąść, to jest najtańsza podróŜ w Polsce.  
 
 

PodróŜe długie z moŜliwością przesiadania - do 60 min. 

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Warszawa 5,20 zł.

Wrocław  4,40 zł.

Bydgoszcz 4,20 zł.

Poznań 4,00 zł.

Szczecin 4,00 zł.

Rzeszów 4,00 zł.

Kraków 4,00 zł.

Łódź 4,00 zł.

Gdańsk 3,60 zł.

Katowice brak w ofercie

Lublin  brak w ofercie

Białystok brak w ofercie

2012-02-08 10
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PodróŜe długie z moŜliwością przesiadania - do 60 min. 

2012-02-08 11

 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przypomnę jeszcze, Ŝe w ciągu godziny w Gdańsku właściwie moŜna z dowolnego 
miejsca komunikacją miejską się przemieścić do dowolnego docelowego miejsca. 
 
PodróŜe z przekroczeniem granicy miasta lub strefy, bo w innych miastach 
obowiązują inne granice, to tutaj teŜ wychodzimy dobrze. Jesteśmy jedni z 
najtańszych w Polsce.  

PodróŜe z przekroczeniem granicy miasta lub strefy 

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Warszawa 5,20 zł. 

Bydgoszcz 5,20 zł. 

Białystok 4,40 zł. 

Wrocław 4,40 zł. 

Poznań 4,20 zł. 

Szczecin 4,00 zł. 

Łódź 4,20 zł. 

Kraków 3,60 zł. 

Katowice 3,60 zł. 

Rzeszów 3,40 zł. 

Gdańsk 3,00 zł. 

Lublin  2,40 zł. 

2012-02-08 12
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PodróŜe z przekroczeniem granicy miasta lub strefy 

2012-02-08 13

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ceny biletów miesięcznych sieciowych waŜnych przez cały tydzień tylko w 
granicach miasta. Tak to wygląda, czyli jesteśmy średniakami. 
Cen biletów miesięcznych nie podnosimy. 
 

CENY BILETÓW MIESIĘCZNYCH SIECIOWYCH 
WAśNYCH PRZEZ CAŁY TYDZIEŃW GRANICACH 

MIASTA

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Rzeszów 120,00 zł. 

Katowice 116,00 zł. 

Szczecin 100,00 zł. 

Kraków 94,00 zł. 

Warszawa 90,00 zł. 

Bydgoszcz 88,00 zł. 

Gdańsk 88,00 zł. 

Lublin 84,00 zł. 

Poznań 81,00 zł. 

Łódź 80,00 zł. 

Wrocław 80,00 zł. 

Białystok 80,00 zł. 
2012-02-08 14
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CENY BILETÓW MIESIĘCZNYCH SIECIOWYCH W  
GRANICACH MIASTA

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ceny biletów sieciowych waŜnych przez cały tydzień w obrębie aglomeracji, czyli 
od Pruszcza po Wejherowo. Tutaj jesteśmy w strefie tańszych biletów w Polsce. 

CENY BILETÓW MIESIĘCZNYCH SIECIOWYCH WAśNYCH 
PRZEZ CAŁY TYDZIEŃW OBRĘBIE AGLOMERACJI 

MIASTO ceny obowi ązujące lub planowane

Szczecin 162,00zł. 

Warszawa 156,00 zł. 

Rzeszów 151,00 zł. 

Kraków 144,00 zł. 

Katowice 138,00 zł. 

Białystok 122,00 zł. 

Bydgoszcz 120,00 zł. 

Gdańsk 102,00 zł. 

Poznań 101,00 zł. 

Wrocław 98,00 zł. 

ŁódŜ 88,00 zł. 

Lublin  84,00 zł. 
2012-02-08 16
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CENY BILETÓW MIESIĘCZNYCH SIECIOWYCH W 
OBRĘBIE AGLOMERACJI

2012-02-08 17

 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ceny biletów sieciowych na okaziciela. Tutaj teŜ jesteśmy jednym z miast 
najtańszych. 
 

BILETY MIESIĘCZNE SIECIOWE NA OKAZICIELA

MIASTO cena

Białystok 232,00 zł. 

Kraków 200,00 zł. 

Warszawa 180,00 zł. 

Wrocław 170,00 zł. 

Szczecin 150,00 zł. 

Katowice 150,00 zł. 

Bydgoszcz 140,00 zł. 

Lublin 130,00 zł. 

Poznań 121,00 zł. 

Gdańsk 115,00 zł. 

Łódź 114,00zł. 
Rzeszów brak w ofercie

2012-02-08 18
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BILETY MIESIĘCZNE SIECIOWE NA OKAZICIELA

2012-02-08 19

 
 

Wynagrodzenie w sektorze przedsiębiorstw za lata 2010 i 2011 dla miast Unii 

Metropolii Polskich

MIASTO wynagrodzenie w 2010 r. wynagrodzenie w 2011r. tempo wzrostu 
2011 r. do 2010 r.

Warszawa  4 483,17 4 682,60 4,45%

Katowice 4 703,27 5 004,85 6,41%

Wrocław 3 440,73 3 600,88 4,65%

Gdańsk 4 289,57 4 533,04 5,68%

Kraków 3 435,94 3 667,72 6,75%

Poznań 3 842,08 4 031,58 4,93%

Lublin  3 156,83 3 504,55 11,01%

Szczecin 3 433,37 3 628,59 5,69%

Łódź 3 109,47 3 197,77 2,84%

Białystok 3 014,50 3 018,70 0,14%

Bydgoszcz 3 010,81 3 160,24 4,96%

Rzeszów 2 777,74 2 914,02 4,91%

Źródło:  Wynagrodzenia w Polsce według GUS - dane dla miast, sektor przedsiębiorstw
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tutaj przygotowałem takie zestawienie, jak się ma zakup biletów do wartości 
nabywczej mieszkańców w oparciu o dane z GUS. Mamy trzecie wynagrodzenie, 
jeśli chodzi o wynagrodzenie w Polsce, jeśli chodzi o te miasta poza granicami 
Warszawy, czyli naleŜy pamiętać, Ŝe nie jesteśmy miastem, umownie biednym.  

 
 

Wynagrodzenie w przeliczeniu na najta ńszy bilet w Unii Metropolii 
Polskich 

MIASTO wynagrodzenie  2011r. cena najta ńszego biletu 
(obowi ązujące lub planowane) Liczba najta ńszych biletów 

moŜliwych do kupienia  za 
wynagrodzenie z 2011r.

Poznań 4 031,58 2,00 zł 2015,8

Szczecin 3 628,59 2,00 zł 1814,3

Warszawa  4 682,60 2,60 zł 1801,0

Katowice 5 004,85 3,00 zł 1668,3

Gdańsk 4 533,04 3,00 zł 1511,0

Lublin  3 504,55 2,40 zł 1460,2

Łódź 3 197,77 2,40 zł 1332,4

Rzeszów 2 914,02 2,30 zł 1267,0

Wrocław 3 600,88 3,00 zł 1200,3

Kraków 3 667,72 3,20 zł 1146,2

Białystok 3 018,70 2,80 zł 1078,1

Bydgoszcz 3 160,24 3,20 zł 987,6
Źródło:  Wynagrodzenia w Polsce według GUS - dane dla miast, sektor przedsiębiorstw
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ile moŜna kupić najtańszych biletów za tą średnią pensję brutto w danym mieście? 
JeŜeli mówimy o bilecie jednorazowym, to jesteśmy na piątym miejscu w Polsce. 
MoŜna kupić 1500 biletów. 
 

Liczba najta ńszych biletów mo Ŝliwych do kupienia  za wynagrodzenie 
(marzec 2011r.) w Unii Metropolii Polskich

 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Natomiast, jeŜeli mówimy o biletach sieciowych, to jest to najtańszy relatywnie 
bilet w Polsce. Jest to najtańszy teŜ bilet w liczbach bezwzględnych.  
 

Wynagrodzenie w przeliczeniu na najdro Ŝszy bilet w Unii Metropolii 
Polskich 

MIASTO wynagrodzenie 2011r. cena najdro Ŝszego biletu 
(obowi ązujące lub planowane) Liczba najdro Ŝszych biletów 

moŜliwych do kupienia  za 
wynagrodzenie z 2011r.

Gdańsk 4 533,04 102,00 zł 44,4

Lublin  3 504,55 84,00 zł 41,7

Poznań 4 031,58 101,00 zł 39,9

Wrocław 3 600,88 98,00 zł 36,7

Łódź 3 197,77 88,00 zł 36,3

Katowice 5 004,85 138,00 zł 36,3

Warszawa  4 682,60 156,00 zł 30,0

Bydgoszcz 3 160,24 120,00 zł 26,3

Białystok 3 018,70 122,00 zł 24,7

Kraków 3 667,72 144,00 zł 25,5

Szczecin 3 628,59 162,00 zł 22,4

Rzeszów 2 914,02 151,00 zł 19,3
Źródło:  Wynagrodzenia w Polsce według GUS - dane dla miast, sektor przedsiębiorstw
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Liczba najdro Ŝszych biletów  mo Ŝliwych do kupienia  za 
wynagrodzenie (marzec 2011r.) w Unii Metropolii Polskich ( w szt.)

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przypominam, Ŝe cen biletów miesięcznych nie zmieniamy.  
 
Jak to się kształtowało w poszczególnych latach? Są róŜne wydarzenia, które 
państwo historycznie znacie. Przypomnę tylko, Ŝe w zeszłym roku była podwyŜka 
biletów od maja, która objęła bilety jednorazowe i bilety miesięczne, nie 
pamiętam ile, ale teŜ była. Plus w marcu weszła karta duŜej rodziny. To jest 
istotna informacja, zobaczycie państwo, Ŝe ona wpływa dosyć istotnie na pewne 
tendencje, mniej korzystne. Efekt jest taki, Ŝe w 2011 roku pokrycie kosztów 
funkcjonowania transportu miejskiego z biletów spadło poniŜej 50%.  
 

Wydatki i dochody ZTM Gdańsk w latach 2005 - 2011 ze wskazaniem 
zdarzeń wpływających na sprzedaŜ badanego okresu 

tys. zł.

2012-02-08 27
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Wydatki i dochody ZTM oraz pokrycie kosztów wpływami 
w latach 2005-2011

2012-02-08 28

 
 
 
 
 

Wydatki i dochody ZTM oraz pokrycie kosztów wpływami w 2010 r. 
oraz  2011 r.

2012-02-08 29
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Wydatki i dochody ZTM + KDR oraz pokrycie kosztów 
wpływami 

w latach 2005-2011

2012-02-08 30

 
 

Wydatki i dochody ZTM + KRD oraz pokrycie kosztów wpływami w 2010 r. 
oraz  2011 r.

2012-02-08 31

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pomimo tego, Ŝe takie miały miejsce perturbacje w zeszłym roku, mamy utrzymaną 
tendencję wzrostową uŜytkowników biletów okresowych, czytaj de facto 
miesięcznych plus semestralne plus metropolitalne. I systematycznie cały czas ten 
poziom rośnie. Najmniej jest w okresie letnim, kiedy nie ma studentów.  
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Dokonywane w ostatnich latach 
zmiany taryfowe przyniosły wzrost 
popularności biletów okresowych

2012-02-08 32

 
 

ILOŚĆWAśNYCH BILETÓW ELEKTRONICZNYCH 
(OGÓŁEM) W LATACH 2007- I. 2012

2012-02-08 33

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tutaj widać cały czas mieszkańcy coraz więcej biletów kupują. Czyli się od nas nie 
odwracają. MoŜna powiedzieć, Ŝe być moŜe podwyŜka biletów jednorazowych 
spowodowała, Ŝe część przeszła na bilety sieciowe, bo tam teŜ była relacja, Ŝe 
bilety sieciowe droŜały mniej niŜ bilety jednorazowe.  
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STRUKTURA SPRZEDAśY BILETÓW WG WARTOŚCI NOMINALNEJ 
Z UWZGLĘDNIENIEM PROWIZJI MZKZG Z PODZIAŁEM NA BILETY 

JEDNORAZOWE
I OKRESOWE ZA OKRES 2007 - 2011 r.

OKRES

BILETY JEDNORAZOWE BILETY OKRESOWE RAZEM

wartość struktura wartość struktura wartość struktura

2007 r. 66 398 521 68,70% 30 253 120 31,30% 96 651 641,00 100,00%

2008 r. 73 620 005 68,19% 34 338 155 31,81% 107 958 160,00 100,00%

2009 r. 67 518 663 61,95% 41 465 372 38,05% 108 984 035,00 100,00%

2010 r. 63 576 354 57,22% 47 527 845 42,78% 111 104 199,00 100,00%

2011 r. 65 223 492 58,03% 47 179513 41,97% 112 403 005 100,00%

2012-02-08 34

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tu jest struktura przychodów w poszczególnych latach. Jak ona wyglądała realnie? 
Co się stało? Cały czas była tendencja, Ŝe udział przychodów z biletów 
jednorazowych cały czas spadał, a rósł z biletów okresowych.  
 
 

STRUKTURA SPRZEDAśY BILETÓW WG WARTOŚCI NOMINALNEJ 
Z UWZGLĘDNIENIEM PROWIZJI MZKZG Z PODZIAŁEM NA BILETY 

JEDNORAZOWE
I OKRESOWE ZA OKRES  2007 - 2011 r.

2012-02-08 35
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STRUKTURA SPRZEDAśY BILETÓW WG WARTOŚCI NOMINALNEJ 
Z UWZGLĘDNIENIEM PROWIZJI MZKZG Z PODZIAŁEM NA BILETY 

JEDNORAZOWE I OKRESOWE + KRD ZA OKRES 2007 - 2011 r.

OKRES

BILETY JEDNORAZOWE BILETY OKRESOWE RAZEM

wartość struktura wartość struktura wartość struktura

2007 r. 66 398 521 68,70% 30 253 120 31,30% 96 651 641,00 100,00%

2008 r. 73 620 005 68,19% 34 338 155 31,81% 107 958 160,00 100,00%

2009 r. 67 518 663 61,95% 41 465 372 38,05% 108 984 035,00 100,00%

2010 r. 63 576 354 57,22% 47 527 845 42,78% 111 104 199,00 100,00%

2011 r. 65 223 492 56,48% 50 266 723 43,52% 115 490 215,00 100,00%

2012-02-08 36

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
I niestety wprowadzenie Karty DuŜej Rodziny w 2010 roku spowodowało zadłuŜenie 
w 2011 i tendencja troszkę się odwróciła. Bilety jednorazowe weszły na wyŜszy 
procent udziału w przychodach. 
 

STRUKTURA SPRZEDAśY BILETÓW WG WARTOŚCI NOMINALNEJ 
Z UWZGLĘDNIENIEM PROWIZJI MZKZG Z PODZIAŁEM NA BILETY 
JEDNORAZOWE I OKRESOWE + KRD ZA OKRES  2007 - 2011 r.

2012-02-08 37
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Relacja ceny najdroższego i najtańszego biletu ZTM Gdańsk

2012-02-08 38

Wyszczególnienie (stan na 30 VI) 2005 2006 2007 2008 200 9 2010 2011
Plan na 

2012 

najtańszy bilet jednorazowy 1,40 zł 1,40 zł 1,40 zł 2,00 zł 2,50 zł 2,50 zł 2,80 zł 3,00 zł

najdroŜszy bilet okresowy 132,00 zł 132,00 zł 132,00 zł 110,00 zł 98,00 zł 98,00 zł 102,00 zł 102,00 zł

Relacja ceny 94,3 94,3 94,3 55,0 39,2 39,2 36,4 34,0

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak się przedstawiała relacja cen najdroŜszego biletu w Gdańsku w latach. W 2005 
roku było to 94. Trzeba było kupić 94 najtańsze bilety, Ŝeby opłacało się kupić bilet 
sieciowy, który kosztował 132 zł. To jest siedem lat temu, a dzisiaj kosztuje 102 zł. 
JeŜeli ta podwyŜka wejdzie w Ŝycie, to zejdziemy z 36, 4 na 34. 
 

Miasto
najtańszy bilet 
jednorazowy

najdro Ŝszy bilet okresowy
Relacja ceny 

(biletów okresowych do 
jednorazowych)

Szczecin 2,00 zł 162,00 zł 81,0

Rzeszów 2,30 zł 151,00 zł 65,7

Warszawa  2,60 zł 156,00 zł 60,0

Łódź 1,70 zł 88,00 zł 51,8

Poznań 2,00 zł 101,00 zł 50,5

Katowice 3,00 zł 138,00 zł 46,0

Kraków  3,20 zł 144,00 zł 45,0

Białystok 2,80 zł 122,00 zł 43,6

Bydgoszcz    3,20 zł 120,00 zł 37,5

Lublin  2,40 zł 84,00 zł 35,0

Gdańsk 3,00 zł 102,00 zł 34,0

Wrocław  3,00 zł 98,00 zł 32,7

Relacja ceny najdroższego i najtańszego biletu   w  Unii Metropolii Polskich  

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tutaj mamy teŜ przedstawioną na prośbę kolegów relację ceny najdroŜszego i 
najtańszego biletu. Okazuje się, Ŝe jest to druga najlepsza relacja w Polsce. Czyli 
krótko mówiąc, zobaczcie państwo jak to jest w Szczecinie. Trzeba aŜ 81 biletów 
pojedynczych kupić, Ŝeby się opłacało.  
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Radny Piotr Skiba – członek Komisji 
To zestawienie juŜ uwzględnia nowe ceny? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak. To jest wszystko w oparciu o nowe ceny i równieŜ w innych miastach 
uwzględnia nowe ceny, które juŜ weszły, albo są uchwalone, albo za chwilę będą 
uchwalone. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Mamy analizę struktury dochodów biletów w poszczególnych miastach? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ta struktura, ona nie jest do końca miarodajnym wynikiem, bo mam dane np. z 
Gdyni. I tam jest mniej więcej odwrotnie. Jak u nas było 40 do 60, to tam było 60 
do 40. Czyli w Gdyni mają więcej pieniędzy z miesięcznych niŜ z jednorazowych. 
Ale pamiętajcie, Ŝe w Gdyni dochody w lecie dramatycznie spadają, poniewaŜ z 
Gdyni ludzie wyjeŜdŜają na urlopy, a mało, kto przyjeŜdŜa. U nas jest odwrotnie. 
My w lecie mamy wyniki finansowe lepsze niŜ przez pozostałe okresy. Oczywiście za 
sprawą biletów jednorazowych, bo to turyści przyjeŜdŜają i kupują jednorazówki. 
Tak samo jest w innych miastach. Tak samo inaczej będzie w Krakowie niŜ w 
Poznaniu. Tutaj cięŜko jest porównywać. 

Liczba biletów jednorazowych, które mo Ŝna naby ć
za równowarto ść ceny biletu miesi ęcznego (2006)

Źródło: Praca zbiorowa pod redakcją R. Tomanka, Ceny Transportu Miejskiego w Europie, Wydawnictwo AE w Katowicach, Katowice 2007. 
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Komunikacja miejska (transport publiczny) – trend
w saldach (średnia ruchoma)

Źródło: Raport z badań socjologicznych przeprowadzonych w Gdańsku w 2010 roku na temat oceny działalności władz miasta oraz 
niektórych aspektów Ŝycia miasta; Pracownia Realizacji Badań Socjologicznych Uniwersytetu Gdańskiego; Gdańsk 2010 r.

2012-02-08 41

 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mamy teŜ dane jak oceniają nas mieszkańcy. Jak państwo wiecie, co roku się 
badamy, jako miasto, jeśli chodzi o ocenę róŜnych działań, np. prezydenta, 
radnych i inne. Jeśli chodzi o komunikację miejska, to w zeszłym roku Ŝeśmy 
zanotowali ponownie wzrost satysfakcji klienta. Czyli krótko mówiąc. Te procenty, 
to jest róŜnica pomiędzy tymi, którzy byli na tak, a tymi, którzy byli na nie, czyli o 
45% więcej było tych na tak, niŜ tych na nie.  
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przez sześć ostatnich lat tendencja zadowolenia z komunikacji miejskiej jest 
rosnąca i akceptują te nasze działania. Oczywiście akceptują w całym pakiecie, 
czyli czytaj połączenia, taryfa, tabor. Średnia wypadkowa tych ocen jest rosnąca i 
moŜna powiedzieć, Ŝe coroczne podwyŜki nie wpłynęły na ocenę działania 
transportu w mieście w oczach mieszkańców. Nie wpłynęły na spadek dochodów, a 
wręcz przeciwnie przyniosły wzrost dochodów. Nie wpłynęły na spadek 
uŜytkowników. Choć znowu, zarówno wzrosła na liczba uŜytkowników biletów 
miesięcznych, jak i uŜytkowników w ogóle. Czyli nie kaŜda podwyŜka musi 
prowadzić do spadku ilości uŜytkowników. MoŜe, ale okazuje się, Ŝe nie musi. 
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeśli chodzi o wzrosty kosztów w okresie rocznym. Paliwo w Gdańsku podroŜało 
pomiędzy lutym 2011 a marcem 2012 tj. wzrost o 28%. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Ile % stanowi koszt paliwa w kosztach ogólnych? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie mam takich tutaj danych. Mam zestawienie, mogę je do akt Komisji włączyć, 
wzrost cen paliwa w poszczególnych latach. Natomiast pamiętacie państwo, Ŝe 
mamy ze wszystkimi firmami przewoźnikami zawarte umowy, zgodnie z ustawą o 
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zamówieniach publicznych i oni mogą podnosić tylko w oparciu o pewne parametry. 
Krótko mówiąc, styczeń 2010 – styczeń 2011 tj. podwyŜka – autobusy – niecałe 6%, 
PKS – 6, 23%, WARBUS – 6, 18%, a z kolei w tramwajach podwyŜka jest 24,15%. 
Oczywiście w tramwajach tj. amortyzacja przede wszystkim. Natomiast, jeśli 
chodzi o paliwo, to ono na tych 6% jest zwyŜka o 10%.  
 
Mamy dwie opinie związków zawodowych są pozytywne. Nie wnoszą uwag do 
zaproponowanej taryfy. 
 
Proszę o pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały – druk nr 525. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze głosy w dyskusji? 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
O jaki procent podnosimy cenę w stosunku do obowiązującej. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przy biletach jednorazowych od 5% do 7%. Natomiast 9% podnosimy bilet dobowy. 
Czyli z jednorazowego 2, 80 na 3 zł. Bilet godzinny z 3, 40 na 3,60. Dobowy droŜeje 
o 1 zł., czyli o 9%.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jeśli dobrze pamiętam 34 bilety jednorazowe oznaczają opłacalność zakupu biletu 
sieciowego? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Sieciowego aglomeracyjnego, czyli obowiązującego we wszystkich gminach, czyli 
tam, gdzie jeździ nasz autobus, bo pamiętajmy, Ŝe bilet miesięczny tylko dla 
Gdańska to jest rząd 80 zł. Czyli Gdańszczanin, który nie ma potrzeby wyjazdu do 
Pruszcza, czy do Sopotu, no to on ma tę relację juŜ zdecydowanie poniŜej 30 
biletów jednorazowych. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli przy podwyŜce 20 gr. X 34 bilety, to oznacza 6, 80 zł. Przy maksymalnym 
zakupie przez mieszkańca miesięcznie. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak. To oznacza dwa przejazdy tak naprawdę. Czyli to jest podwyŜka dla 
mieszkańca, który nie ma biletu miesięcznego, i któremu opłaca się jeszcze jeździć 
bez biletu miesięcznego. MoŜna powiedzieć, Ŝe tym, którzy jeŜdŜą bez 
miesięcznych zabieramy 2 przejazdy.  
 
Przewodniczący Piotr dzik 
Rozumiem panie prezydencie, Ŝe, jeśli ta podwyŜka da nam więcej dochodów, to 
będziemy myśleli i rozmawiali o zwiększeniu częstotliwości kursowania pewnych 
linii? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja bym się nie łudził, Ŝe ta podwyŜka da nam duŜo dochodów, tzn. Ŝeby 
zrównowaŜyła nasze ubytki dochodów.  
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W tym roku trochę nas prawdopodobnie uratuje EURO, czyli będzie zwiększona 
liczna ludzi, którzy przyjadą na EURO plus turyści, czyli to nie spowoduje, Ŝe dzięki 
tym wszystkim ruchom nie spadniemy poniŜej 50%. Mam nadzieję, Ŝe nie 
spadniemy. Natomiast, jeśli mówimy o nowych połączeniach. 
 
Przewodniczący Piotr dzik 
Nie o nowych połączeniach, tylko zwiększeniu częstotliwości kursów. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zmiana w rozkładzie jazdy. To oczywiście są na to szanse, poniewaŜ w tej chwili 
będziemy uruchamiali tramwaj na Świętokrzyską, a to spowoduje, ze będziemy 
skracali kursy autobusów którejś tam linii do tej pętli, i to nam uwolni pewną ilość 
wozokilometrów na autobusach, które przeznaczymy albo na uruchomienie 
pewnych nowych relacji, albo na zwiększenie jakiś częstotliwości kursów pewnych 
linii. To ogłosimy dopiero, bo do 2 lutego zbierane są uwagi mieszkańców, więc 
gdzieś w połowie kwietnia powiemy, w jakim kierunku idziemy. Na pewno ul. 
Myśliwska coś na tym skorzysta, nie wiem ile, ale skorzysta. 
 
Przewodniczący Piotr dzik 
I inne dzielnice. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Inne dzielnice teŜ, ale sukcesywnie. 
 
Radny Piotr Skiba – członek Komisji 
Były pewne zawirowania medialne przed Zgromadzeniem Metropolitalnego Związku 
Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej. Czy moglibyśmy zapoznać się prędzej, z czym 
Gdańsk idzie na takie Zgromadzenie, Ŝebyśmy nie byli zaskakiwani informacjami 
medialnymi?  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Przyjmuję to do wiadomości. Będę się starał państwa w miarę wcześniej 
informować o zamierzeniach Związku, o ile będzie to moŜliwe. Natomiast jeszcze 
dwa słowa na temat Związku. Natomiast ta podwyŜka jest to dla wszystkich gmin i 
chciałem powiedzieć, Ŝe Wejherowo uchwaliło tą podwyŜkę tydzień temu. Gdynia 
uchwala jutro a my w czwartek. 
 
Przewodniczący Piotr dzik 
Tutaj pana prezydenta pochwalę, Ŝe my nie jesteśmy pierwsi jak z wieloma innymi 
sprawami, niech najpierw inni uchwalą. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Panie przewodniczący nie to powinno decydować o spójności takiej czy innej rady o 
podjęciu uchwały. Jedziemy na jednym wózku w ramach związku, chcemy mieć 
wspólne ceny, za chylę wspólną taryfę. I naprawdę, czy ktoś uchwali prędzej, czy 
później powinno być tylko i wyłącznie kwestią techniczną, a nie to, kto ma sesję w 
ostatnim dniu.  
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Radny Piotr Skiba – członek Komisji 
A pro po wspólnej taryfy. Wiemy, Ŝe temat zatrzymał się w pół drogi, znamy 
przyczyny. Jak słyszałem są jakieś pomysły, Ŝeby ta, Ŝe tak powiem „współwaŜność 
biletu” poszczególnych przewoźników była, i chciałem zapytać pana prezydenta, co 
się z tym dzieje, proszę o określenie jakichś norm czasowych? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Sytuacja jest taka, Ŝe rzeczywiście nie jesteśmy z przyczyn, nazwijmy to umownie 
chronicznych zdolni do utworzenia pełnego zarządu komunikacji miejskiej w całym 
trójmieście, czyli mówimy o zjednoczeniu w jednym dziele Wejherowa, Gdyni i 
Gdańska w formie jednego zarządu i oddania uprawnień do tego związku i płacenia 
składki z tego powodu, Ŝe musielibyśmy z naszych budŜetów miast wyjąć dochody z 
biletów, gdzie to jest w granicach około 120 milionów rocznie, w przypadku 
Gdańska, bo wtedy mielibyśmy mniejszą zdolność kredytową. To samo jest w 
innych miastach. Więc stad jak gdyby nie mogliśmy pójść w kierunku dalszej 
integracji. Natomiast istnieje moŜliwość. Być moŜe, Ŝe do końca tej kadencji się to 
uda, Ŝe jeŜeli zainstalujemy inteligentne kasowniki i wprowadzimy inteligentne 
bilety, mówię o biletach papierowych, bo bilety elektroniczne juŜ inteligentne 
mamy, to w tym momencie będzie moŜliwość honorowania wzajemnie biletów, 
poniewaŜ kasownik będzie w stanie rejestrować, jaki bilet jest kasowany, czy bilet 
gdyński, gdański, czy wejherowski. I po prostu będzie normalnie kasował, zapisywał 
i raz w miesiącu poszczególne zarządy będą sobie robiły wydruk, ile jest biletów 
sieci gdańskiej, i odwrotnie, zbilansowanie, faktura i tyle. To, jeśli chodzi o bilety 
jednorazowe i dobowe. Natomiast bilety miesięczne są w poszczególnych miastach 
róŜne, tak jak to opisałem, czyli najtańszy jest w Wejherowie, trochę droŜszy jest 
w Gdyni a najdroŜszy w Gdańsku.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji  
Panie prezydencie. Z tego widać, Ŝe na krótkim kursie musimy zapłacić więcej, na 
dłuŜszym taniej. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Pod warunkiem, Ŝe kupujemy bilet jednorazowy, bo jeŜeli mamy bilet miesięczny 
to płacimy tyle samo, co teraz. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji  
Mówię o tym bilecie, który kupuje się sporadycznie, bo trzeba gdzieś podjechać. To 
ja się nie dziwię, Ŝe przy tak prowadzonej polityce maleje liczba tak kupowanych 
biletów. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie powiem panu, czy liczba maleje. Powiem tak. Liczba pasaŜerów nam wzrosła. 
Natomiast nie mogę powiedzieć, czy ona wzrosła np. 100 biletów miesięcznych, czy 
biletów jednorazowych. Trudno powiedzieć. Zresztą, w Gdańsku podkreślam 
jeszcze raz, zaleŜy od pogody. Jeśli lato będzie lepsze, więcej ludzi będzie jeździć.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Ale jest wzrost jednorazowych. 
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak, ale pieniędzmi, a nie liczbą sprzedanych biletów, bo tu mówimy o łącznej 
kasie. Mam te dane, ale po ilości biletów, a nie po wartości. Natomiast panie 
radny. Opcja w Gdańsku jest taka, Ŝe my chcemy w Gdańsku mieć wzrost biletów, 
relatywny wzrost biletów, natomiast tani bilet sieciowy. Tutaj nie ma Ŝadnej 
ściemy, tak po prostu chcemy. Natomiast bilet sieciowy jest najtańszym biletem w 
Polsce.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
JeŜeli pracuje tylko w Gdańsku. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
JeŜeli pracuje w Gdańsku i się porusza tylko po Gdańsku przez cały tydzień łącznie 
z niedzielą, to płaci 88 zł. Natomiast, gdyby chciał kupić bilet tylko do pracy od 
poniedziałku do piątku, to kosztuje tylko 80 zł. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
To jest relacja jeszcze większa. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Tak. Ale ja juŜ mówię o tej relacji najdroŜszego biletu do najtańszego.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
No tak. Ale dlaczego pan prezydent zaprzecza, Ŝe działa relacja, no handlowa. Jak 
będzie jeździł 40 razy w miesiącu po 3 złote, to wyjdzie mu 120 zł, a tutaj sieciowy 
ma za kwotę 88 złotych. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Ja temu nie zaprzeczam, Ŝe działa relacja handlowa. Tylko chcę powiedzieć, Ŝe to 
nie jest tak, Ŝe ten nasz bilet jest drogi. Oczywiście relacja jest korzystna, ankieta 
pokazuje, ze w obiektywnych kwotach, w złotówkach jest to bilet relatywnie w 
Polsce tani. Ja juŜ nie mówię o zdolności nabywczej. Proszę zobaczyć, Ŝe ten bilet 
jest jednym z tańszych w Polsce.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Ale tak cennik biletów nie odnosi się do kosztów wozokilometrów, jaką się 
przejeŜdŜa, tylko do pewnej polityki, tak? 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie. Panie radny. Jest jedno i drugie. To znaczy polityka taryfowa ma jakby dwa 
cele.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Za 3 złote przejedzie powiedzmy 2 kilometry, to wówczas ten jeden kilometr 
kosztuje 1,50 zł. A proszę zobaczyć ile kosztuje kilometr za 88 zł., no on wychodzi 
taniej. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Więc niech ludzie kupują tanie bilety, i tutaj właśnie jest ten wybór.  
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Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
To jest pewna polityka. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie. To jest ten wybór, bo jeśli ktoś korzysta sporadycznie, to kupuje jednorazowo 
i ten bilet jest drogi. MoŜna powiedzieć tak. My, jako miasto transport publiczny 
organizujemy dla tych, którzy korzystają systematycznie. Ci, którzy chcą wsiąść od 
czasu do czasu, to moŜna powiedzieć, Ŝe to jest ekstra więcej. Gdy chcą płacić 
tanio, to niech kupują bilety miesięczne, bo one są tanie. Natomiast, jeśli 
korzystają sporadycznie, jeŜdŜą samochodem, czy chodzą pieszo, a chcą skorzystać 
z transportu miejskiego, to płacą droŜej. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Bilet miesięczny, to teŜ pewna gotówka do kasy miasta. 
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie o to chodzi. Chodzi o pewną politykę. Chcemy ludzi przestawić na przejazdy 
komunikacją miejską. Proszę sobie przypomnieć, Ŝe parę lat temu wycofaliśmy się 
z biletów trasowanych. To teŜ była pewna polityka z krótkiej trasy na sieciowy, a 
wtedy słyszeliśmy tak. A po co pan prezydent mi wciska mi bilet sieciowy, którego 
nie potrzebuję? Potrzebuję bilet od punktu A do punkt B i z powrotem. A ja mówię 
tak. Wciskam ten bilet, bo chcę, Ŝebyś z tego biletu skorzystał teŜ po południu 
jeszcze. To jest taki rodzaj kija i marchewki. Taryfa ma, po pierwsze aspekt 
finansowy, czyli to jest 88 złotych na wszystkie trasy w Gdańsku. Ma aspekt 
finansowy, czyli, Ŝeby ściągnąć pieniądze na pokrycie kosztów i ma teŜ aspekt 
wpływania na zachowania w mieście. JeŜeli taką prowadzimy politykę, no to, to 
powoduje, Ŝe oczekujemy, Ŝe mieszkańcy się zachowają racjonalnie, a pyza tym 
tak, jak my chcemy.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 
manipulacyjnych– druk nr 525. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 3 głosach wstrzymujących się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, 
zawarty w druku nr 525. Opinia Nr 28-5/158/34/2012. 
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Punkt – 7.2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
uprawnień, zasad korzystania i odpłatności przy przejazdach osób 
niepełnosprawnych, przystosowanym i do tego celu mikrobusami, na terenie 
Gdańska – druk nr 524. Sprawa: BRMG - S.0006.87.2012- oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział, Ŝe ta uchwała jest wynikiem 
porozumienia pomiędzy Wydziałem Edukacji a Zarządem Transportu Miejskiego. Jak 
państwo pamiętacie non stop były róŜne awantury, Ŝe dzieci niepełnosprawne 
powinny być woŜone, brakowało miejsc itd. Tą uchwałą jest to precyzyjnie 
zdefiniowane. Idea jest taka, Ŝe Wydział Edukacji zamawia określoną liczbę miejsc 
i daje pieniądze do ZTM, który ogłasza przetarg na taką liczbę dzieci i nic go więcej 
nie interesuje, i wozi. Natomiast, jeśli się pojawi liczba większa niŜ Edukacja 
zrefundowała, to muszą z własnych środków, czy to w formie taksówki, czy w 
formie innej znaleźć transport tym dzieciom, którym to przysługuje. Czyli jest to 
doprecyzowanie pewnych zasad. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie w sprawie ustalenia uprawnień, zasad 
korzystania i odpłatności przy przejazdach osób niepełnosprawnych, 
przystosowanym i do tego celu mikrobusami, na terenie Gdańska – druk nr 524.  
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, 
zawarty w druku nr 524. Opinia Nr 28-5/159/35/2012. 
 
 

Punkt – 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2012 

roku - druk nr 512. Sprawa: BRMG - S.0006.75.2012- oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
 

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Zanim przystąpię do referowania projektu uchwały. Odpowiem panu radnemu 
Słodkowskiemu na temat linii wewnętrznych tramwaju wodnego. Generalnie rzecz 
biorąc przystanki w ilości sześciu są zbudowane i odebrane. Następne cztery będą 
odebrane w kwietniu. No i oczywiście plan jest taki, Ŝeby od czerwca te linie 
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ruszyły. Stąd w tej uchwale w druku 525, pojawiła się równieŜ cena na tych liniach 
wewnętrznych.  
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Jak to będzie wyglądało szczegółowo, rozkłady jazdy itd.? 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Po tej uchwale uruchomimy zamówienie na przewozy i to zamówienie 
prawdopodobnie będzie pozytywne, czyli od 1 czerwca uda się zorganizować te 
przewozy na ten rok. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Proszę o zreferowanie druku nr 512. 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział, Ŝe zgodnie ze zmianą ustawy 
o ochronie zwierząt gminy muszą najpóźniej w marcu przyjąć program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności. To się wiąŜe teŜ 
jednocześnie z drukiem 513, dlatego, ze w druku 513, jeśli mogę to jednocześnie 
omówić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę omówić te druki jednocześnie. 
 

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
W projekcie uchwały – druk 513 wykreślamy rozdział IX. Jednocześnie wypadają teŜ 
te § Regulaminu, które dotyczą obowiązku znakowania zwierząt. One wypadają z 
kolei na podstawie wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego, który uznał, Ŝe te 
przepisy są niezgodne z prawem. No i tutaj stąd jest delegacja dla Wysokiej Rady 
Miasta Gdańska do przyjęcia jednolitego tekstu. I w tym jednolitym tekście będzie 
zarówno wykreślenie rozdziału IX, który obecnie przechodzi w całości do projektu 
uchwały – do druku 512, czyli do tego programu. Plus te §, które zostały przez NSA 
za niezgodne z prawem, czyli co do obowiązku znakowania. NSA uznało, Ŝe nie 
mamy delegacji prawnej do Ŝądania znakowania zwierząt, co jest dla nas przykra 
informacją. My się z tym nie zgadzamy, ale nie mamy juŜ moŜliwości zgłaszania 
dalszych zastrzeŜeń na drodze prawnej. Stąd będziemy podejmować inicjatywę 
stacyjną o wprost wpisanie takiej kompetencji, czy takiego uprawnienia do ustawy, 
czy teŜ ochrony zwierząt, czy teŜ ustawy o utrzymaniu czystości i porządku. 
 
Wracając do druku 512, to tutaj warto powiedzieć, Ŝe ustawa o ochronie zwierząt 
w § 11a – nowym dodanym wskazuje osiem obszarów, które musi regulować ten 
program: 
Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku.  

• Opiekę nad wolno Ŝyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie.  
• Odławianie bezdomnych zwierząt. To jest ten obszar, który był przedmiotem 

rozdziału IX uchwały w druku 513.  
• Sterylizacją, albo kastracją zwierząt. Myśmy uznali, Ŝe będziemy 

sterylizować, na wniosek towarzystw związanych z ochroną zwierząt. 
• Poszukiwania właścicieli, czyli adopcja. 
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• Usypianie ślepych miotów. Państwo widzicie jest równieŜ wskazanie do tego 
działania, to moŜe się wydawać niehumanitarne, ale ustawa wprost o tym 
mówi. 

• Wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia zwierzętom 
gospodarskim, jeŜeli takie zwierzęta zostaną odebrane właścicielowi. 

• Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej dla zwierząt ulegających 
wypadkom. 

Ten program był przedmiotem konsultacji, zgodnie z ustawą z organizacjami 
społecznymi, które statutowo zajmują się ochroną nad zwierzętami i oczywiście 
Powiatowemu Lekarzowi Weterynaryjnemu. Uwagi lekarza zostały przez nas 
uwzględnione. Z kolei uwagi organizacji opieki nad zwierzętami w części zostały 
uwzględnione w większości odrzucone. Częścią tego programu jest budŜet. Program 
ma charakter jednoroczny. Te wszystkie środki, które zostały w § 20 wskazane są w 
uchwale budŜetowej. Przy czym, w części są w wydatkach środowiskowych i 
będziemy tutaj je w połowie roku przesuwać. Proszę o pozytywną opinię. Dziękuję. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 

 

DYSKUSJA: 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Panie dyrektorze. Oznakowanie zwierząt, to i tak chyba była fikcja, bo nie ma sankcji 
Ŝadnych, gdy lekarz takiego zwierzęcia nie oznaczy. To znaczy nie było sankcji ani dla 
właściciela, ani dla lecznicy. I tak naprawdę, gdyby było takie prawo, Ŝe kaŜde zwierze, 
które wejdzie do lecznicy, to lekarz nie ma prawa wypuścić bez oznaczenia, jeŜeli jest 
nieoznaczony. Były by za to sankcje i wówczas to prawo byłoby skuteczne.  
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Stąd musimy podjąć inicjatywę legislacyjną i lobować w Sejmie. Niektórzy posłowie 
chcą iść dalej i stworzyć ogólnopolską centralę, czy teŜ rejestr właścicieli zwierząt 
po to, Ŝeby móc łatwo zwierzę znaleźć w całej Polsce. My tak daleko się nie 
posuwamy. Wystarczy nam uprawnienie do oznakowania zwierząt. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Tylko jeszcze trzeba na to znaleźć środki. 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Myśmy dotychczas to robili nieodpłatnie. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Gdyby wszyscy chcieli oznakować swoje zwierzęta, to byście zapłacili za to? 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Nie wiadomo. Taki był cel. Oczywiście wtedy wróciłby temat celowości 
wprowadzenia opłaty od posiadania psa. Państwo pamiętacie był kiedyś ustawowy 
obowiązek. Został zniesiony. Gmina otrzymała prawo wprowadzenia opłaty lokalnej 
i myśmy z tego uprawnienia nie skorzystali.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2012 roku - druk nr 512. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, 
zawarty w druku nr 512. Opinia Nr 28-5/160/36/2012. 

 
Punkt – 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Gdańska - druk nr 513. Sprawa: BRMG - S.0006.76.2012- oryginał projektu uchwały 
w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 29 marca 2012 roku. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Projekt uchwały, zawarty w druku 513 został zreferowany przez pana dyrektora 
Skurasa w poprzednim punkcie. Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska czystości i porządku na terenie miasta Gdańska - druk nr 513. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – bez poprawek, 
zawarty w druku nr 513. Opinia Nr 28-5/161/37/2012. 

 
Punkt – 10. 

Opiniowanie list i wykazów osób/rodzin spełniających przesłanki do zawarcia 
umów najmu lokali mieszkalnych na rok 2012 i lata następne. Sprawa: WGK-
II.7140.3.5.78501.2012. Wykazy stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Listy i wykazy osób/rodzin zostały radnym przekazane do skrytek. Czy są jakieś 
uwagi? 
 
Radny Kazimierz Koralewski 
Zgłosił wniosek formalny, Ŝeby Komisja nie opiniowała tych list i wykazów, tylko 
przyjęła stanowisko, Ŝe przyjmuje do wiadomości, Ŝe Wydział Gospodarki 
Komunalnej takie listy i wykazy sporządził. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie ma więcej uwag. Przechodzimy do głosowania zgłoszonego stanowiska. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie wniosek, Ŝe Komisja przyjmuje do wiadomości 
informację, iŜ Wydział Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego sporządził 
listy i wykazy osób/rodzin spełniających przesłanki do zawarcia umów najmu na 
rok 2012 i lata następne.   
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za – jednogłośnie przyjęła wniosek, ze przyjmuje do wiadomości 
informację, iŜ Wydział Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego sporządził listy i 
wykazy osób/rodzin spełniających przesłanki do zawarcia umów najmu na rok 2012 
i lata następne.  Stanowisko Komisji do sprawy WGK-II.7140.3.5.78501.2012  
 

 
Punkt – 10.1. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie zmiany po stronie najemcy lokalu 
uŜytkowego przy ul. Jaskółczej 5/17 o pow. 159, 99m2 polegającej na zastąpieniu podmiotu 
NZOZ „ALLDENT” podmiotem pod nazwą Niepubliczny Specjalistyczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej „OPTIMED” Blanka Skrzypowska-Brancewicz, który będzie kontynuatorem 
dotychczasowego profilu działalności gospodarczej w zakresie świadczeń usług 
zdrowotnych, realizowanych w zakresie ambulatoryjnej opieki stomatologicznej – 
sprawa WGK-II-7150.1.4.2012.JM.85087 z dnia 26.03.2012r.Pismo stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., Ŝe najemcy lokali uŜytkowych 
przy ul. Jaskółcza 5/17 zwrócili się o wyraŜenie zgody, w zasadzie na połączenie 
tych dwóch podmiotów, czyli „Alldent” i „Optimed” w jeden podmiot, który będzie 
świadczył, kontynuował usługi dotychczas prowadzone przez dwa podmioty. 
Praktycznie NZOZ „Alldent” zostaje wchłonięty w całości przez NZOZ „Optimed” z 
pacjentami, pracownikami jak równieŜ z zajmowanym lokalem. NZOZ „Alldent” 
uŜytkuje obecnie na podstawie umowy najmu lokal o powierzchni 159 m2. 
Natomiast „Optimed” korzysta z trzech lokali, których łączna powierzchnia 
uŜytkowa wynosi 178 m2. Oba podmioty mają refundacje kosztów ze środków 
BudŜetu Państwa. Podpisane umowy z Narodowym Funduszem Zdrowia. Zostały 
złoŜone wnioski na cesje. Czyli praktycznie rzecz biorąc połączone podmioty będą 
realizowały usługi zdrowotne jak dotychczas.  
Biorąc powyŜsze pod uwagę zwracam się do państwa z prośbą o pozytywna opinię 
do tego wniosku. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta 
w sprawie zmiany po stronie najemcy lokalu uŜytkowego przy ul. Jaskółczej 5/17 o 
pow. 159, 99m2 polegającej na zastąpieniu podmiotu NZOZ „ALLDENT” podmiotem pod 
nazwą Niepubliczny Specjalistyczny Zakład Opieki Zdrowotnej „OPTIMED” Blanka 
Skrzypowska-Brancewicz, który będzie kontynuatorem dotychczasowego profilu 
działalności gospodarczej w zakresie świadczeń usług zdrowotnych, realizowanych w 
zakresie ambulatoryjnej opieki stomatologicznej 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała ww. 
wniosek. Opinia Nr 28-5/162/38/2012. 

 
Punkt – 10.2. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie wymiany najmowanego lokalu 
uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Powroźniczej 10/12-13/15 na wolny prawnie i 
fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Grobla II 12/14D – na rzecz państwa Hanny 
i Waldemara Góreckich - sprawa WGK.II.7152.2.5.2012.BW.85548 z dnia 26.03.2012r. 
Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., Ŝe najemcy lokalu uŜytkowego 
przy ul. Powroźniczej o łącznej powierzchni 144 m2 zwrócili się z wnioskiem o 
wymianę tego lokalu. Aktualnie mamy wolny lokal o pow. 105 m2, zlokalizowany 
przy ul. Grobla II 12/14D. Najemca w tym lokalu chce kontynuować swoje 
działania, jak równieŜ chce uatrakcyjnić swoją dotychczasową, czyli dotychczasowy 
sklep modelarski o nietypową galerię modelarstwa, czyli coś, co stanowiłoby 
atrakcję dla mieszkańców Gdańska jak równieŜ turystów.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku Prezydenta 
w sprawie wymiany najmowanego lokalu uŜytkowego, połoŜonego przy ul. 
Powroźniczej 10/12-13/15 na wolny prawnie i fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy 
ul. Grobla II 12/14D – na rzecz państwa Hanny i Waldemara Góreckich. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała ww. 
wniosek. Opinia Nr 28-5/163/39/2012. 
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Punkt – 10.3. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie wymiany najmowanego lokalu 
uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Uczniowskiej 11 na wolny prawnie i fizycznie lokal 
uŜytkowy, połoŜony przy ul. Starowiejskiej 34 – na rzecz pani Ireny Bulman - sprawa 
WGK.II.7152.3.6.2012.MZ/85547 z dnia 26.03.2012r. Pismo stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

  
Pani Barbara Majewska – Z-ca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek powiedziała m.in., Ŝe lokal przy ul. Starowiejskiej 34 na 
dzień dzisiejszy jeszcze nie jest wolny, zwolni się na koniec miesiąca, a przebywa tam na 
czas rewitalizacji najemca z lokalu nr 39. Państwo pamiętacie, Ŝe ul. Uczniowska zgodnie z 
planami rewitalizacji tego obszaru docelowo ulega fizycznej likwidacji. Biorąc pod uwagę 
fakt, Ŝe lokal przy ul. Starowiejskiej 34 zostanie zwolniony na dniach, a poniewaŜ pani 
Bulman chce utrzymać działalność - sklep spoŜywczy przejdzie na Starowiejską 34. Pan 
prezydent zwraca się o pozytywne zaopiniowanie wniosku wymiany lokalu przy ul. 
Uczniowskiej 11 na lokal przy ul. Starowiejskiej 34. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie w sprawie wymiany 
najmowanego lokalu uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Uczniowskiej 11 na wolny 
prawnie i fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Starowiejskiej 34. 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za – jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała wniosek Prezydenta 
w sprawie wymiany najmowanego lokalu uŜytkowego, połoŜonego przy ul. 
Uczniowskiej 11 na wolny prawnie i fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. 
Starowiejskiej 34 – na rzecz pani Ireny Bulman . Opinia Nr 28-5/164/40/2012. 

 
Punkt – 11. 

Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Porządek obrad został wyczerpany. Więcej spraw z mojej strony nie ma, ze strony 
członków Komisji nie widzę. Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. 
Zamykam posiedzenie. Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17.00. 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
Protokół sporządziła: 
 
ElŜbieta Wajs- Deyck 
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Opinie i stanowisko, które zostały wydane przez Komisję na 
posiedzeniu: 
 
BRMG-KPGiM-III. 0012.5-6.2012.EWD.87057 
Sprawa: BRMG - S.0006.77.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/150/26/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchylenia uchwały Rady 
Miasta Gdańska - druk nr 514+ autopoprawka.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Jerzego Jasińskiego – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Edukacji, Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 514 wraz z autopoprawką. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-7.2012.EWD.87063 
Sprawa: BRMG - S.0006.84.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/151/27/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zaliczenia ulicy Pokoleń 
Lechii Gdańsk w Gdańsku do kategorii drogi gminnej – druk nr 521. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Łukasza Podsiadłowskiego – Kierownika Działu 
Ewidencji i Zajęć Pasa Drogowego w Zarządzie Dróg i Zieleni w 
Gdańsku, Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 521. 

 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-8.2012.EWD.87072 
Sprawa: BRMG - S.0006.80.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/152/28/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-
2040   - druk nr 517.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału 
Finansowego, Komisja 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 
1 głosie wstrzymującym się – przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 517. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-9.2012.EWD.87082 
Sprawa: BRMG - S.0006.81.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/153/29/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 518.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektora Wydziału 
Finansowego oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 4 
głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach 
wstrzymujących się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 518. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-10.2012.EWD.87100 
Sprawa: BRMG - S.0006.63.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/154/30/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia realizacji 
inwestycji celu publicznego pt. „Budowa ulicy Nowa Łódzka w Gdańsku – 
budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących sąsiadujące osiedla z węzłem 
integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, planowanej do realizacji w obszarze 
zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego”  – druk nr 
500.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Stanisława Piliczewskiego – Kierownika Referatu 
Inwestycji Europejskich w Wydziale Programów Rozwojowych, 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 500. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-11.2012.EWD.87103 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.67.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/155/31/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego 
bonifikaty - druk nr 504.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Rolanda Dudziuka – Kierownika Referatu SprzedaŜy 
Lokali w Wydziale Skarbu, Komisja 7 głosami za – jednogłośnie 
– przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 504. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-12.2012.EWD.87106 
Sprawa: BRMG - S.0006.69.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/156/32/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska zmieniająca uchwałę w sprawie zawarcia Porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot i Miastem Hel w 
sprawie wykonania zadania publicznego w zakresie gminnego transportu 
zbiorowego drogą wodną – druk nr 506.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 7 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 506. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-13.2012.EWD.87114 
Sprawa: BRMG - S.0006.72.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 28-5/157/33/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia 
okazjonalnych uprawnień do przejazdów środkami gminnego transportu 
zbiorowego w związku z organizacją w Gdańsku Mistrzostw Europy w Piłce 
NoŜnej EURO 2012 - druk nr 509.  

======================================================= 

 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez Pana 
Dymitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej oraz 
przeprowadzonej dyskusji, Komisja 7 głosami za – jednogłośnie – przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 509 wraz ze zgłoszoną autopoprawką, polegającą na tym, 
Ŝe: 
 
W § 2 uchwały dodaje się punkt 3) w brzmieniu: 
 

3) pasaŜerowie linii kolejowej na trasie Gdańsk Główny – Gdańsk 
Stadion – Gdańsk Główny, w dniach kiedy odbywać się będą mecze 
EURO 2012 w Gdańsku, tj. 10, 14, 18, 22 czerwca 2012 r. 

 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-14.2012.EWD.87120 
Sprawa: BRMG - S.0006. 88.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/158/34/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami 
gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 
manipulacyjnych– druk nr 525. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Macieja Lisickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta 
Gdańska oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 3 głosami za, 
przy 1 głosie przeciwnym i 3 głosach wstrzymujących się – 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 525. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-15.2012.EWD.87133 
Sprawa: BRMG - S.0006.87.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/159/35/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia uprawnień, zasad 
korzystania i odpłatności przy przejazdach osób niepełnosprawnych, 
przystosowanym i do tego celu mikrobusami, na terenie Gdańska – druk nr 524. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Macieja Lisickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta 
Gdańska, Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 
głosach wstrzymujących się – przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, 
zawarty w druku nr 524. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-16.2012.EWD.87148 
Sprawa: BRMG - S.0006.75.2012 
 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/160/36/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2012 
roku - druk nr 512.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 512. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.5-17.2012.EWD.87156 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.76.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 28-5/161/37/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska projektu uchwały Rady Miasta 
Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Gdańska - druk nr 513.  

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się – przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 513. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III.0012.5-18.2012. (wch.:5-3) EWD.87178 
Sprawa: WGK-II-7150.1.4.2012.JM.85087 z dnia 26.03.2012r. 
 
 

                                                   Pan  
                                                   Paweł Adamowicz 
                                                   Prezydent Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 28-5/162/38/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zmiany po stronie najemcy lokalu 
uŜytkowego przy ul. Jaskółczej 5/17 polegającej na zastąpieniu podmiotu NZOZ 
„ALLDENT” podmiotem pod nazwą Niepubliczny Specjalistyczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej „OPTIMED” Blanka Skrzypowska-Brancewicz. 

======================================================= 
 
  
             Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Barbarę Majewską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, Komisja - 6 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie 
zaopiniowała wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zmiany po 
stronie najemcy lokalu uŜytkowego przy ul. Jaskółczej 5/17,                        
o powierzchni uŜytkowej 159,99m2   polegającej na zastąpieniu 
podmiotu NZOZ „ALLDENT” podmiotem pod nazwą Niepubliczny 
Specjalistyczny Zakład Opieki Zdrowotnej „OPTIMED” Blanka 
Skrzypowska-Brancewicz, który będzie kontynuatorem 
dotychczasowego profilu działalności gospodarczej w zakresie 
świadczeń usług zdrowotnych, realizowanych w zakresie 
ambulatoryjnej opieki stomatologicznej.  

 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 
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BRMG-KPGiM-III.0012.5-19.2012. (wch.:5-4) EWD.87186 
Sprawa: WGK.II.7152.2.5.2012.BW. 85548 z dnia 26.03.2012r. 

 
 

                                                   Pan  
                                                   Paweł Adamowicz 
                                                   Prezydent Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 28-5/163/39/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany najmowanego lokalu 
uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Powroźniczej 10/12-13/15 na wolny prawnie i 
fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Grobla II 12/14D w Gdańsku – na rzecz 
państwa Hanny i Waldemara Góreckich. 

======================================================= 

 
  
             Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Barbarę Majewską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, Komisja - 6 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie 
zaopiniowała wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany 
najmowanego lokalu uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Powroźniczej 
10/12-13/15 o powierzchni uŜytkowej 144,44m2 - na wolny prawnie i 
fizycznie lokal uŜytkowy, połoŜony przy ul. Grobla II 12/14D w Gdańsku   
o łącznej powierzchni uŜytkowej 105,21 m2 – na rzecz państwa Hanny i 
Waldemara Góreckich. 

 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 
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BRMG-KPGiM-III.0012.5-20.2012. (wch.:5-5) EWD.87193 
Sprawa: WGK.II.7152.3.6.2012.MZ/85547 z dnia 26.03.2012r. 

 
 

                                                   Pan  
                                                   Paweł Adamowicz 
                                                   Prezydent Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 28-5/164/40/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 
do wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany najmowanego lokalu 
uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Uczniowskiej 11 na wolny prawnie i fizycznie lokal 
uŜytkowy, połoŜony przy ul. Starowiejskiej 34 w Gdańsku – na rzecz pani Ireny Bulman.  

======================================================= 

 
  
             Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Barbarę Majewską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, Komisja - 6 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie 
zaopiniowała wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie wymiany 
najmowanego lokalu uŜytkowego, połoŜonego przy ul. Uczniowskiej 11, 
o łącznej powierzchni uŜytkowej 61,08 m2 - wolny prawnie i fizycznie 
lokal uŜytkowy, o łącznej powierzchni uŜytkowej 34,25m2,                         
połoŜony przy ul. Starowiejskiej 34  – na rzecz pani Ireny Bulman . 
 

 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 
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BRMG - KPGiM-III.0012.5.21.2012. (wch.0012. 5-2) EWD.87398   
 
Sprawa: WGK-II.7140.3.5.78501.2012  

 
                                                   Pan  
                                                   Paweł Adamowicz 
                                                   Prezydent Miasta Gdańska 
 

Stanowisko  
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 27 marca 2012 roku 
 
 

Dot.:  list i wykazów osób/rodzin spełniających przesłanki do 
zawarcia umów najmu lokali na rok 2012 i lata następne. 
====================================================== 
 
 
            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Barbarę Majewską - Zastępcę   Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, Komisja jednogłośnie – 6 głosami 
podjęła wniosek, Ŝe przyjmuje do wiadomości informację, iŜ 
Wydział Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego sporządził 
listy i wykazy osób/rodzin spełniających przesłanki do 
zawarcia umów najmu na rok 2012 i lata następne.   
 

 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 

 
Piotr Dzik 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


